

Academic Year 2023-2022

Dear Parents,

Welcome to the 2023-2022 Academic Year. As always, I would like to start the year by providing you with an update on developments within the school.

Vice Principal: I am delighted to report that Ms. Hind (School Counsellor) who has been at the school since 2009, has been promoted to the role of Vice Principal. In total we had more than 200 applications for the post and Ms. Hind had to go through a rigorous selection process that included interviews with the school's Board of Trustees and Senior Management Team.

Although she has only been in the post for a short period, I am already beginning to see the qualities that Ms. Hind will bring to the role, and I think she is going to have a very positive impact on the school.

One of Ms. Hind's objectives for this year will be to enhance the PTA. If you would like to be involved, please contact Ms. Hind directly.

IB Examination Results: Like last year, I was delighted to see the results in early July, which produced a 91% pass rate. These results mean our average pass rate has been above 95% (and well above the world average) for the last six years. The class of 2022, faced many challenges throughout their two years in the IB programme, including having to study part of the course on-line. In addition, for many of the students, the formal examinations in May were their first as their IGCSE examinations had been cancelled two years previously.

I am so proud of the students for overcoming such adversity, but credit must also go to our outstanding teachers who went above and beyond the call of duty to ensure the students completed all their Internal Assessments (IAs) in a timely fashion and were ready for the final examinations.

Like previous graduating classes, I am confident that these students will go onto great things in the years to come and will make the school and Oman very proud.

IGCSE Examination Results: There was more cause for celebration when the IGCSE results were published in the middle of August, as they were our BEST EVER. In total our students generated more than 670 grades in 17 different subjects, with 88% of the grades being in the A* to C range. In addition, more than 10% of the year group scored all A* and A grades. Like the IB results, these exceptional grades are the result of the students being totally dedicated to their studies and our teachers expertly guiding them throughout the course and preparing them for the examinations.

Congratulations to all the students and I am sure that if they continue to work hard, we will see some exceptional IB scores in 2024.

New Staff Members: At the end of last term, we bid farewell to several staff who were either retiring or starting new adventures in other parts of the world. Although we were sad to see them leave, I am delighted to say that all our new staff have arrived safely and seem to be settling in very well.

I know staff turnover is always a concern for parents, but I think it is worth noting that our turnover each year is low, when compared to many other schools. The worldwide average for schools, who recruit international staff, is usually in the region of twenty-to-twenty five percent per annum. At The Sultan's School our average turnover tends to be less than ten percent.

Curriculum Developments: As reported during the last school year, we will be moving to the Cambridge International Programme for Primary and Middle School this year. This move comes with several benefits that include the fact that we will now offer a seamless programme from Years 1 to 9, which will better prepare our students for the demands of the IGCSE and IB programmes.

I am also delighted to report that we will be making some additions at the upper and lower ends of the school for this academic year. At the upper end I am excited to report that we will be further expanding our IB programme and introducing Psychology for our Year 12 students. This is in addition to Design Technology that was introduced at the IGCSE and IB level at the beginning of last year. At the lower end 'bottom', we have reintroduced KG1, that will enable us to help develop our students' skills, particularly with regards to language, from a much younger age. This will undoubtedly have enormous benefit further up the school.

Extra-Curricular Activities (ECAs): It is our intention to run a full programme of activities this year. Mr Lee (Activities Coordinator) will be sending out all the information about what is on offer and when the programme will start.

COVID-19: As we are all aware, the restrictions associated with the pandemic have now been lifted. However, the virus is still active, and we must continue to remain vigilant. The school will continue to take advice from the Ministry of Health and the Ministry of Education and will always act in the best interests of our students and staff. Should any student, parent or teacher wish to continue to wear a facemask while on campus, this will be permitted.

As always, if you would like any more information about these points, please do not hesitate to contact the school. With best wishes.



العام الدراسي ١٠٢٢ – ٢٠٢٣

أولياء الأمور الكرام،

مرحباً بكم في العام الدراسي ١٠٢٢-٢٠٣٣. كما جرت العادة، سأبدأ بتزويدكم بآخر التطورات التي حدثت في المدرسة.

نائب المدير: يسعدني إعلامكم بأن الفاضلة/ هند النعماني (الأخصائية الاجتماعية)، والتي تعمل في المدرسة منذ عام ٢٠٠٩، قد تمت ترقيتها لشغل منصب نائبة مدير المدرسة. تلقينا أكثر من مائتي طلب لهذه الوظيفة؛ وقد خضعت الفاضلة/هند إلى عملية اختيار صارمة تضمنت مقابلات مع أعضاء مجلس أمناء المدرسة وفريق الإدارة العليا.

ومع أن الفاضلة/ هُند بدأت بشغل هذا المنصب لفُترة قصيَرة فقط، إلا أنني بدأت أرب بالفعل المهارات التي ستجلبها إلى هذا الدور، وأعتقد أنه سيكون لها تأثير إيجابي جداً في المدرسة.

من أهداف الفَاضَّلةُ/هند لهُذًا العام تعزيز مجلس الآباء والمعلمين. إذا رغبتم في المشاركة، الرجاء الاتصال بالفاضلة/هند مباشرة. نتائج امتحانات البكالوريا الدولية: كما في العام الماضي، أسعدتني النتائج التي تم إعلانها في أوائل شهر يوليو، والتي أنتجت معدل نجاح بنسبة ٩١ بالمئة. وتعني هذه النتائج أن متوسط معدل النجاح لدينا كان أعلى بنسبة ٩٥ بالمئة (وأعلى بكثير من المتوسط العالمي) خلال السنوات الست الماضية.

واجه طلاب السنة ٢٠٢٢ تحديات عديدة خلال سنتي برنامج البكالوريا الدولية، بما فب ذلك اضطرارهم لدراسة جزء من المنهج عن بعد. إضافة إلى ذلك، كانت امتحانات شهر مايو الرسمية بالنسبة للعديد من الطلاب تجربتهم الأولى، إذ لم يختبروا الامتحانات الرسمية للشهادة العامة الدولية للتعليم الثانوي (IGCSE) الخاصة بهم والتي تم إلغاؤها منذ عامين.

إني فخور جداً بالطلاب لتغلبهم على هذه الشدائد، ولكن الفضل يجب أن يعود أيضاً إلى معلمينا المتميزين الذين تجاوزوا واجباتهم لضمان إتمام جميع الطلاب تقييماتهم الداخلية (IAs) في الوقت المناسب، وجهوزيتهم للامتحانات النهائية.

أَنا واثق منْ أن هؤلاء الطلاّب، مثل صفوف التخرج السابقة، سيحققوّن أَشياءٌ رائعة في السنين القادمة وسيجعلون المدرسة وعمان فخورين بهم.

نتائج امتحانات الشهادة العامة الدولية للتعليم الثانوي: كان هناك سبب أكبر للاحتفال عندما تم نشر نتائج IGCSE في منتصف شهر أغسطس لأنها كانت الأفضل لدينا علم الإطلاق. في المجموع، حقق طلابنا أكثر من ٦٧٠ درجة في ١٧ مادة مختلفة، بنسبة ٨٨ بالمئة من الدرجات في النطاق من ٨* إلى C. بالإضافة إلى ذلك، أكثر من ١٠ بالمئة من طلاب السنة حققوا جميعهم درجات A و A.

ومثُل نتائج البكالوريا الدولية، هذه الدرجات الأستثنائية هي نتيجة التكريس الّكامل للطلاب لدراستُهم، مع التوجيه من مدرسينا طوال فترة الدراسة، واعدادهم للامتحانات.

تهانينا لجميع الطلاب، وإني متأكد أنهم إذا واصلوا العمل بجد، فسنرى بعض درجات البكالوريا الدولية الاستثنائية في العام ٢٠٢٤. المعلمون الجدد: في نهاية الفصل الدراسي الماضي، قمنا بتوديع العديد من المعلمين إما بسبب التقاعد أو لرغبتهم ببدء مغامرات جديدة في أجزاء أخرى من العالم. وبالرغم من حزننا لمغادرتهم، يسعدني أن أقول أن جميع موظفينا الجدد وصلوا بأمان، ويبدو أنهم يستقرون بشكل جيد للغاية.

أعلم أن التغيير في الهيئة التدريسية يقلق أولياء الأمور؛ ولكن، أعتقد أن معدل التغيير السنوي منخفض في مدرستنا مقارنة بالعديد من المدارس الأخرى. إن متوسط التغيير العالمي للمدارس، التي تستعين بموظفين دوليين، عادة ما يكون في النطاق من ٢٠ بالمئة إلى ٢٥ بالمئة في العام. أما في مدرسة السلطان، فيميل معدل تغيير الموظفين إلى أن يكون أقل من ١٠ بالمئة.

تطورات المنهاج المدرسي: كما ذكرت خلال العام الدراسي الماضي، سننتقل في المدرستين الابتدائية والمتوسطة هذا العام إلى برنامج كامبريدج الدولي. يأتي مع هذه الخطوة العديد من الفوائد، منها حقيقة أننا سنقدم الآن برنامجاً سلساً من السنة الأولى وحتى السنة التاسعة، وسيعمل ذلك على إعداد طلابنا بشكل أفضل لمواجهة تحديات برنامج الشهادة العامة الدولية للتعليم الثانوي وبرنامج البكالوريا الدولية.

يسعدني أيضاً إعلامكم أننا سنقوم في هذا العام ببعض الإضافات في الطرفين "الأكبر" و"الأصغر" من السنوات الدراسية في مدرستنا. في الطرف "الأكبر" يسعدني إبلاغكم أننا سنجري توسيعاً إضافياً في برنامج البكالوريا الدولية، وذلك بتوفير مادة علم النفس لطلاب السنة ١٢. هذا بالإضافة إلى مادة تقنية التصميم التي تمت إضافتها في المستويين IGCSE وIB، في بداية العام الدراسي الماضي. في الطرف "الاصفر"، قمنا بإعادة سنة الروضة الأولى، والتي ستمكننا من المساعدة في تطوير مهارات طلابنا، خاصة فيما يتعلق باللغة، وذلك من سن أصغٍر بكثير. هذا بٍلا شك سيعود بفائدة هائلة في السنواتٍ الأعلى في المدرسة.

برناّمج الأنشطةُ غير الأكاديمية: نُنوِّب تقديم برنامج كاّمل من الأنشطة هذا العام. سيقوم الأستاذ/لب موليس (منسّق الأنشطة) بإرسال جميع المعلومات حول الأنشطة المتوفرة، وموعد بدء البرنامج.

كوفيد -١٩: كما تعلمون جميعاً، لقد تم رفع القيود المتعلقة بالوباء؛ ولكن، الفيروس لا يزال نشطاً وعلينا مواصلة الحذر. ستستمر المدرسة بتلقب الإرشادات من وزارة الصحة ووزارة التربية والتعليم، وسنعمل دوماً لما فيه مصلحة طلابنا وموظفينا. إذا رغب أي طالب، أو ولي أمر، أو معلم في الاستمرار بارتداء قناع الوجه في حرم المدرسة فإن المدرسة لا تمانع.

كما جرت العادة، إذا رغبتم بمعرفة المزّيد من المعلومات حول هذه النقاط، الرجاء عدم التردد في الاتصال بالمدرسة.

مع أطيب التحيات،

د. جلين كانترفورد مديــر المدرســــة